
PROTOKÓŁ
XV Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 24 kwietnia 2008 r.

Posiedzenie  XV  Sesji  rozpoczął  o  godz.  1000 Przewodniczący  Rady  Jan  Piskor 

wypowiadając słowa: „Otwieram XV Sesję Rady Gminy Sadlinki”.

Przewodniczący  przywitał  radnych  oraz  sołtysów.  Na  posiedzenie  Rady  Gminy 

przybyło  15  radnych  w  związku,  z  czym  Przewodniczący  Rady  Jan  Piskor  stwierdził 

prawomocność obrad (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Z  porządku  obrad  wycofano  pkt  8  zgodnie  z  wyjaśnieniami  Wójta  na  wspólnym 

posiedzeniu komisji. 

Radni przyjęli jednogłośnie następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad.

2. Przedstawienie przez wójta spraw realizowanych w okresie między sesjami.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Przedstawienie  sprawozdań  i  informacji  towarzyszących  udzieleniu  absolutorium 

Wójtowi Gminy za 2007 rok:

a) sprawozdanie wójta z działalności finansowej Gminy Sadlinki za rok 2007,

b) przedstawienie  opinii  i  uchwały  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  wniosku  o 

udzielenie absolutorium,

c) przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej,

d) wystąpienie przewodniczących komisji,

e) dyskusja,

f) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Sadlinki i udzielenia Wójtowi absolutorium.

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.

6. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XXVI/149/2005 Rady Gminy Sadlinki z dnia 

28 czerwca 2005 r. w sprawie ustalenia regulaminów określających wysokość oraz 

szczegółowe  warunki  przyznania  nauczycielom  dodatku  za  wysługę  lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 

innych  składników  wynagrodzenia,  a  także  szczegółowe  warunki  obliczania  

i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych 

zastępstw, dodatku mieszkaniowego i nagród. 

7. Podjęcie uchwała o zmianie Uchwały Nr XXX/174/2005 Rady Gminy Sadlinki z dnia 9 

grudnia  2005  r.  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  świadczenia  w 

przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Sadlinki.

8. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji.
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9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

10. Wolne wnioski.

11. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy.

Ad. 2
Elżbieta  Krajewska –  Wójt  -  przedstawiła  krótką  informację  na  temat  spraw 

realizowanych w okresie między sesjami. 

Ad. 3
Zenon Krajewski –  radny  -  co  z  przewozami  autobusowymi  z  Okrągłej  Łąki  do 

Sadlinek. Ta miejscowości została faktycznie odcięta od świata. Drugie moje pytanie dotyczy 

boiska przy szkole. Czy może Dyrektor zakazać udostępnienia boiska szkolnego po lekcjach 

dla młodzieży?

Wiesław  Wiśniewski –  radny  -  z  końcem  czerwca  na  naszym  terenie  kończy 

działalność firma Dialog. Pojawiły się problemy połączenia z telekomunikacją. Były trzy próby 

połączenia z telekomunikacją. Panowie, którzy przyjechali  z telekomunikacji  stwierdzili,  że 

jest to zbyt duży koszt, na którego firmy nie stać. 

Piotr  Żyła –  radny  -  ja  się  tej  sytuacji  nie  dziwię.  Telekomunikacja  ciągnęła  do 

wszystkich swoją sieć a Dialog w tą sieć się wpiął.

Wiesław Wiśniewski – radny - mam prośbę, żeby Pani Wójt zainterweniowała w tej 

sprawie  w telekomunikacji,  gdyż  wiele  ludzie  posiada  internet.  Następnie  radny odczytał 

artykuł dot. remontu dróg powiatowych. 

Drugie  moje  pytanie  dot.  Agencji  Nieruchomości  Rolnych.  W  styczniu  odbyło  się 

spotkanie  przedstawicielem  Agencji  z  Malborka.  Jak  wygląda  ta  współpraca  pomiędzy 

Gminą  a  Agencją,  bo  miał  być  człowiek  raz  w tygodniu  z  Agencji  w  Gminie?  Złożyłem 

wniosek do Agencji o dzierżawę i czekam już ponad rok na odpowiedź. 

Ad. 4
a) Elżbieta Krajewska -  Wójt – przedstawiła sprawozdanie z działalności  finansowej 

Gminy Sadlinki. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.

b) Opinię i  uchwałę Komisji  Rewizyjnej  w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Sadlinki przedstawił przewodniczący komisji Piotr Żyła.

c) Uchwałę Nr 077/g264/A/II/08 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w  Gdańsku  w sprawie  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Sadlinki 

odczytał Sławomir Rogala – Sekretarz Gminy. Do wniosku uwag nie wniesiono.

d) Przewodniczący  Komisji  Ochrony  Środowiska,  Ładu  i  Porządku  Publicznego  p. 

Zenon Krajewski,  Przewodnicząca Komisji  Budżetowo - Organizacyjnej p. Grażyna 

Podgórska,  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rzemiosła,  Usług, 

Handlu i Przeciwdziałania Bezrobociu p. Piotr Żyła, Przewodnicząca Komisji Oświaty, 
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Kultury, Ochrony Zdrowia i  Spraw Socjalnych p. Elżbieta Pazdan, Przewodniczący 

Komisji  Rozwoju  Rolnictwa  i  Gospodarki  Żywnościowej  p.  Wiesław  Wiśniewski, 

wypowiedzieli się w imieniu Komisji za udzieleniem absolutorium za 200 7 r. Opinie 

komisji stanowią załączniki do protokołu.

e) Radni przyjęli informacje bez uwag, w związku z tym dyskusji nie prowadzono. 

f) Jan Piskor – Przewodniczący Rady - odczytał Uchwałę Nr XV/126/08 Rady Gminy 

Sadlinki z dnia 24 kwietnia 2008 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Sadlinki i udzielenia Wójtowi absolutorium i przystąpił do głosowania.

Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu,  w 

związku z tym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Elżbieta Krajewska – Wójt - podziękowała radnym za udzielenie absolutorium.

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach. 

Ad.5
Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr XV/127/08 z dnia 24 kwietnia 2008 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości i przystąpił do głosowania.

Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu,  w 

związku z tym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 6
Przewodniczący  odczytał  Uchwałę  Nr  XV/128/2008  z  dnia  24  kwietnia  2008  r.  

o zmianie uchwały Nr XXVI/149/2005 Rady Gminy Sadlinki  z dnia 28 czerwca 2005 r. w 

sprawie  ustalenia  regulaminów  określających  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki 

przyznania nauczycielom dodatku za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki 

pracy  oraz  wysokość  i  warunki  wypłacania  innych  składników  wynagrodzenia,  a  także 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 

godziny doraźnych zastępstw, dodatku mieszkaniowego i nagród i przystąpił do głosowania. 

Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu,  w 

związku z tym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 7 
Przewodniczący  odczytał  Uchwałę  Nr  XV/129/2008  z  dnia  24  kwietnia  2008  r.  

o  zmianie  Uchwały  Nr  XXX/174/2005  Rady Gminy  Sadlinki  z  dnia  9  grudnia  2005 r.  w 

sprawie ustalenia wysokości opłaty za świadczenia w przedszkolach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Sadlinki i przystąpił do głosowania.

Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu,  w 

związku z tym uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad. 8
Ponieważ nie było uwag do protokołu z XIV Sesji  Rady Gminy Sadlinki  został  on 

przyjęty jednogłośnie.

Ad. 9
Elżbieta Krajewska – Wójt – odpowiadając na interpelację radnego Z. Krajewskiego 

wyjaśniła,  że jeżeli  chodzi  o połączenia  autobusowe z Okrągłą  Łąką to PKS nie wznowi 

połączeń. Posiadam informację, że p. Kłos planuje uruchomić połączenia autobusowe od 

września. 

Jestem bardzo zdziwiona i zaniepokojona tym, że boisko nie jest udostępnione dla 

dzieci po lekcjach. Sprawa zostanie wyjaśniona. 

Odpowiadając  na  interpelację  radnego  W.  Wiśniewskiego  związaną  z 

telekomunikacją to uważam, że jest to istotny problem i wniosek o wyjaśnienie tej sprawy 

zostanie przygotowany. 

Odpowiadając  na  interpelację  radnego  W.  Wiśniewskiego  dot.  ANR  Elżbieta 
Krajewska –  Wójt  –  wyjaśniła,  ze dostała  negatywną odpowiedź,  jeżeli  chodzi  o  dyżury 

przedstawiciela  ANR  w  gminie.  Pani  Wójt  zaproponowała  zaprosić  na  przyszłą  sesję 

Dyrektora ANR z Malborka.  

Ad. 10
Piotr Żyła – radny - przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej.  Plan pracy stanowi 

załącznik Nr 3 do protokołu. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – zaproponował,  aby upoważnić Panią Wójt do 

większej ściągalność podatków. 

Elżbieta Krajewska - Wójt - wyjaśniła, że zgodnie z przepisami - Ustawą o ochronie 

danych osobowych nie można podać nazwisk, tylko przedstawić kwoty. Możemy operować 

tylko ogólnymi kwotami. 

Stanisław Surma – radny - a z jakich miejscowości są Ci ludzie, którzy nie płacą 

podatków?

Elżbieta Krajewska -  Wójt – nie można tego tak szczegółowo określić. Te osoby 

porozrzucane są po całej gminie. 

Piotr Żyła – radny - do tej pory podatek był traktowany jako sprawa trzeciorzędowa 

lub czwartorzędowa. Ktoś, kto nie płaci podatku to jak by brał kredyt i go nie spłacał. 

Bolesław Krzemień – radny - jeżeli chodzi o podatek gruntowy to jest to znikomy 

procent naszych wydatków. Żeby wszystko kosztowało tyle, co podatek, to byśmy się śmiali. 

To powinno być ściągalne. Pani Wójt musi to zrobić i ściągnąć ten podatek.
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Bogusław Filar – sołtys - czy w ogóle gmina robi analizę, kto płaci podatek a kto nie 

płaci. Są osoby które wydzierżawiają ziemie. Z tymi osobami trzeba porozmawiać. 

Edward Gadacz – sołtys - to jest nie tylko problem, że nie płacą podatku. Tamte pola 

staja  się  nieużytkami  a  nasze  pola  obsiewają  się  chwastami.  Dlaczego  tego  nikt  nie 

kontroluje? 

Elżbieta Krajewska - Wójt - te osoby, które nie płacą i mają zobowiązania wobec 

gminy oddawane są do komornika. Gmina płaci duże pieniądze na komornika, a komornik 

nie ściąga od dłużnika. Nieraz przez rok komornik wykonuje swoje czynności i nie ściągnie 

nic, a my za to płacimy.  Własność to własność,  takie uprawnienia ma Starostwo. Gmina 

zakłada hipoteki przymusowe. Przy sprzedaży reguluje się te należności. Co innego mówi 

się,  że  tak  ma  być  a  co  innego  rzeczywistość.  Zdarza  się,  że  ktoś  bardziej  zasobny 

występuję  o  umorzenie  lub  przesunięcie  terminu  zapłaty,  bo  są  różne  sytuacje  losowe. 

17.000,00 zł w skali roku to jest nie dużo. 

Jan Piskor – Przewodniczący Rady - nie chciałem wywołać tak burzliwej dyskusji. 

Elżbieta Krajewska - Wójt – dobrą sprawą było opiniowanie wniosków przez rady 

sołeckie. Ci ludzie wiedzieli, jaka jest sytuacja na wsi.

Irena Koralewska – radna – mam pytanie dotyczące szybkiej  jazdy młodzieży na 

motorach po Sadlinkach. Czy nie da się z tym nic zrobić?

Maria Dąchór – sołtys – tak, młodzież bardzo szybko jeździ zwłaszcza po drogach 

polnych. Nawet nie widać, kto jedzie na tym motorze.

Elżbieta Krajewska – Wójt – poinformowała radną, że ta sprawa była już poruszana 

kilka razy. Przygotujemy wystąpienie do Kierownika Posterunku Policji w tej sprawie. 

Stefan  Połajdowicz –  sołtys  –  czy  w  szkole  będzie  prowadzony  kurs  na  karty 

motorowerowe?

Elżbieta Krajewska – Wójt – poinformowała, że takie kursy są prowadzone w szkole, 

co roku.

Ad. 11
Przewodniczący Rady zamknął obrady XV Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

    Przewodniczący Rady 

Jan Piskor

Protokołował 
S. Rogala
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